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Vrtojba, 1.7.2010 
 

ZAPISNIK DELAVNICE  
PRIPRAVA ŠTUDIJE RAZVOJA OBMOČJA OB UMETNEM 

JEZERU ZA ČHE AVČE 
 

Prisotni: Zoran Šuligoj – Društvo Soška fronta Nova Gorica, Klemen Stanič – svetnik Občine 
Kanal ob Soči, Marijan Nanut – PD Valentin Stanič Kanal, Ljubimira Boltar – KS Avče, 
Aleksander Štrukelj – KS Levpa, Alenka Hvala – TD Kal nad Kanalom, Klementina Jakopič – 
ŠKTD Avče, Nika Testen – Občina Kanal ob Soči, Rosana Ščančar – Občina Kanal ob Soči, 
Tanja Valantič Širok – KGZ Nova Gorica, Michaela Vidič – KGZ Nova Gorica, Marko Bucik – KS 
Kanal, Miran Jug – ŠKTD Levpa, Anita Makovec – SENG, Anica Andrejčič – krajanka, Miha 
Čargo – krajan, Ivan Požar – krajan, Katarina Želinšček – krajanka, Toni Bucik – krajan, Nataša 
Bucik – krajanka, Alenka Bucik – krajanka, Ana Bucik - krajanka Nataša Jakopič – RRA severne 
Primorske, Tanja Golja – RRA severne Primorske.   
 
Delavnica je potekala 30.6.2010 od 17.00 - 19.15 ure v Informacijski točki ob akumulacijskem 
jezeru Kanalski Vrh. Namen delavnice je bil opredelitev problematike in priložnosti 
obravnavanega območja ter pridobitev idejnih predlogov, ki bodo pripomogli k razvoju tega 
območja. 
 
Tanja Golja je predstavila namen in vsebino študije ter stanje na področju podjetništva, 
turizma in kmetijstva.  
 
Udeleženci so v nadaljevanju izpostavili problematiko in priložnosti za razvoj območja: 

- Študija naj zajame tudi naselji Morsko in Bodrež, saj se povezujeta s Kanalskim Vrhom.  
- Zaradi kompleksnosti izdelave je potrebno poleg KSS pri KGZS – Zavod GO povabiti k 

njeni izdelavi tudi Zavod za gozdove RS (zaradi problematike širjenja gozda in vpada 
divjih živali). 

- Smiselno bi bilo organizirati študijski ogled za prebivalce s ciljem prenosa dobrih 
praks v kmetijstvu in turizmu. 

 
Problematika: 

- Krajani so izpostavili, da največji problem predstavlja neurejena infrastruktura – 
izgradnja vodovoda in kanalizacijskega omrežja je pogoj za razvoj turizma in drugih 
dejavnosti; Problem vodovodne oskrbe je tudi v Levpi. V vasi Kanalski Vrh 
predstavljajo velik problem tudi meteorne vode. 

- Vas Kanalski Vrh naj ohrani kulturno krajino, z investicijami ne bi smeli posegati v vas; 
- Slabe cestne povezave (Kanalski Vrh – Kanal, Levpa); 
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- Velik problem predstavlja zagotavljanje finančnih virov za turistične projekte. 
- Problem je pomanjkanje prenočišč. 

 
Idejni predlogi: 
 ČHE AVČE 

- Potrebno bi bilo postaviti informacijsko tablo s predstavitvijo ČHE Avče in krajev na 
Kanalskem Vrhu ter smerokaze v Morskem. Table je potrebno postaviti tudi v Kalu nad 
Kanalom in v ostalih okoliških krajih. 

- Potrebno bi bilo urediti sprehajalno pot okoli akumulacijskega jezera na Kanalskem 
Vrhu. Poudarjeno je bilo, da je mreža okoli jezera postavljena zaradi varnosti. 

- Ob akumulacijskem jezeru bi bilo potrebno v poletnem času postaviti stojnico za 
prodajo pijač; 

- Tehnološki muzej na odprtem s simulacijo delovanja hidroenergije, vetrne energije in 
sončne energije; 
INFRASTRUKTURA 

- Izgradnja vodovoda Kal nad Kanalom-Levpa; 
- Izgradnja vodovoda na Kanalskem Vrhu (v pripravi); 
- Izgradnja kanalizacije na Kanalskem Vrhu (v pripravi); 
- Na Kanalskem Vrhu bi bilo potrebno urediti igrišče za otroke; 
- Saniranje uničene cestne infrastrukture – asfaltne ceste, makadamska pot Kanalski Vrh 

– Bodrež in asfaltiranje preostale makadamske poti na relaciji Kanalski Vrh – Banjšice 
(1,5 km). 
TEMATSKE POTI 

- Potrebno bi bilo urediti in enotno označiti kolesarske in pohodniške poti; Urediti bi 
bilo smiselno tako asfaltirane kot tudi makadamske poti za potrebe kolesarjenja; 
Občina Kanal bo pripravila tudi Strategijo tematskih poti. 

- Nova kolesarska pot Nova Gorica – Plave se bo nadaljevala proti Mostu na Soči in bo 
obšla Kanalski Vrh. Potrebno je označiti in urediti odcep proti Kanalskemu Vrhu v 
Bodrežu. 

- Obstoječe planinske poti so označene in vnesene v kataster planinskih poti Planinske 
zveze, za nove planinske poti pa je potrebno pridobiti soglasja vseh lastnikov zemljišč. 
Obstoječe poti so redno vzdrževane. Smiselno bi bilo urediti razgledno točko na 
Avškem kuku, ki je opredeljena kot lokalna pot; 

- Ureditev pohodne poti iz Kanala na Kanalski Vrh, povratek na Bodrež in v Kanal. 
Pretežno so to že obstoječe poti, ki bi jih bilo potrebno rekonstruirati; 

- Ureditev Poti k meteoritu v Avčah; 
KULTURNA DEDIŠČINA 

- V Banjšicah je muzej I. svetovne vojne, nekateri strelski jarki na Banjški planoti so bili 
obnovljeni, potrebno bi bilo urediti ostaline I. svetovne vojne na Vodicah in Sv. Gori; v 
Levpi in Avčah so kaverne in jarki, ki bi jih bilo potrebno urediti.  
NARAVNA DEDIŠČINA 

- Urejanje okolice studenca Močila in postavitev označevalnih tabel; 
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- V Levpi v zaselku Robi se predlaga ureditev okolice v neposredni bližini 2 mlak in 
studenca; 
NASTANITVENE ZMOGLJIVOSTI 

- Na Kanalskem Vrhu so v izgradnji apartmaji za 20 oseb, bar in kmečki turizem, vendar 
investicija stoji zaradi neustreznega kanalizacijskega omrežja; V Levpi je zgrajen 
večnamenski objekt, v katerem bodo tudi apartmaji. Novo športno igrišče je že 
zgrajeno. 

- Za prehodne goste bi bilo potrebno urediti manjši kamp z osnovno infrastrukturo; 
- Smučišče Kal nad Kanalom je edino smučišče, ki deluje v bližnji okolici, vendar je 

prepuščeno delovanju lokalnega Smučarskega društva. Vodo iz Kanalskega Vrha bi 
bilo smiselno izkoristiti za zasneževanje smučišča. 
ŠPORTNI TURIZEM 

- Potrebno je povečati prepoznavnost vsakoletnega dogodka downhill v Avčah, 
tekmovalci imajo probleme z iskanjem prenočišč, zato so apartmaji zaželeni.   

- Potrebno je razmisliti o možnosti, da se eno od dveh dodatnih jezerc ob 
akumulacijskem jezeru nameni za kopanje obiskovalcev; 

- Možnosti so tudi za gobarski turizem. 
KMETIJSTVO 

- V Levpi je več manjših kmetij, katere bi bilo smiselno preoblikovati v ekološke kmetije; 
Kanalski Vrh bi lahko bila ekološka vas, saj tri četrtine kmetij pridobiva ekološki 
certifikat; 

- Gradnja gozdnih vlak za potrebe lastnikov gozdov; 
- Na Kanalskem Vrhu je potrebno postaviti sifon za napajanje živine; 

 
Zapisala: 

Tanja Golja 


